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НЕПРАВОМЕРНА РЕКЛАМА НА ЗАСТРАХОВАТЕЛНО ДРУЖЕСТВО СЛЕД  
20 ГОДИНИ Е ПОЧИСТЕНА СЛЕД НАМЕСАТА НА ОБЛАСТНИЯ УПРАВИТЕЛ 

 
След намесата на 
областния управител 
на Ловеч Николай 
Нанков в отговор на 
сигнал в сайта „Ловеч 
днес” рекламата на 

застрахователно 
дружество от 
прозорците на 8 ет. на 

сградата на Областна администрация вече е 
почистена.  
 Неправомерно тя бе поставена там в 
началото на 90-те години. Досега никой не си е 
направил труда да я почисти. Днес помещенията 
на етажа са собственост на НАП.  

 След разпореждане на Нанков служители 
на данъчната агенция започнаха незабавно 
почистването на рекламата от отваряем 
прозорец, където това бе възможно без сложни 
съоръжения. Тъй като повечето букви бяха 
поставени върху прозорци, които не се отварят, 
тяхното почистване изискваше сложни 
съоръжения. С писмо до застрахователното 
дружество шефът на данъчните Виктор Стойчев 
постави въпроса и той получи решение 
светкавично. Оттам за своя сметка изпратиха 
фирма, която без проблеми премахна целия 
рекламен текст.  
 С действията си губернаторът на Ловеч 
Николай Нанков за пореден път доказа, че за 
него са важни мненията на гражданите от 

областта, изразени в местните медии и интернет 
форуми. Всеки аргументиран сигнал, достигнал 
до него, получава нужното внимание и се 
разпорежда незабавна проверка. 
 През зимния сезон Николай Нанков 
разпореди незабавно почистване на остъкления 
тунел на бл. „Космос” след сигнал във форума на 
интернет медията. Темата за неправилното 
паркиране пред сградата на областната 
администрация, повдигната отново в същия сайт, 
бе приключена след намесата на губернатора. 
Вече половин година площадът в центъра на 
града е свободен от паркирани автомобили.  
 Областният управител Николай 
Нанков благодари на всички граждани, които 
изразяват гражданската си позиция.   
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Преброяването на земеделските стопанствата стартира в 
Ловешка област, най-малко 19 179 ще бъдат анкетирани 

 
 

 Преброяването на земеделските стопанства стартира днес, 
1 септември, и в Ловешка област. Процесът започна в 8 ч. и ще 
продължи до 20 ч. на 30 ноември. Във връзка с дейностите в  
периода 18-27 август се проведе  обучение на 68 анкетьори и 9 
контрольора, които ще работят в осемте общини на областта. Те 
ще анкетират минимум 19 179 стопанства.  
  При преброяването се събират данни за земеделските 
стопанства за стопанската 2009/2010 година. Анкетираните са 
длъжни да осигурят достъп до офиса и/или стопанските сгради и 
да предоставят информация съгласно Закона за статистиката. 
Директорите на ОД ”Земеделие” в страната след възлагане от 
министъра на земеделието и храните сключват граждански 
договори с анкетьорите и контрольорите. 
 Областна дирекция “Земеделие”  Ловеч осъществява 
ръководството на преброяването по места, извършва проверка и 
актуализация на списъците на стопанствата, както и проверки за 
хода на преброяването, популяризира целите и задачите на 
преброяването сред населението. Служителите на дирекцията 
разпределят преброителните материали по общини и населени 
места. На преброяване подлежат стопанства, в които се 
стопанисва поне едно от изброените култури при следните 
минимални площи - 5 декара използвана земеделска площ или 3 
декара обработваема земя или 5 декара естествени ливади или 1 
декар овощни насаждения (чиста култура) или 1 декар лозя или 1 
декар (чисти) специализирани култури (зеленчуци, хмел, тютюн, 
подправки, медицински и ароматни култури, цветя, декоративни 
растения, ягодоплодни, гъби, разсадници и др.), или 0,5 декара 
оранжерии. На преброяване подлежат също и стопани, които 
отглеждат поне една от следните групи животни: 1 крава, или 1 

биволица, или 2 говеда,  или 2 бивола, или 1 женско животно за 
разплод (еднокопитно), или 2 работни животни (еднокопитни),  
или 5 прасета, или 1 свиня-майка, или 5 овце-майки, или 2 кози-
майки, или 50 кокошки-носачки, или 100 пилета за угояване, или 
10 пчелни семейства, или 10 зайкини, или 1 репродуктивно мъжко 
животно, използвано за естествено покриване - бик, жребец, 
нерез, или специални видове животни или птици - 1000 
пъдпъдъка, 30 други птици и животни (пуйки, гъски, патици, 
щрауси, ангорски кози, ангорски зайци, норки, нутрии, буби). 
 На последното преброяване през 2003 година е събрана и 
обобщена информация за 654 808 стопанства, които са 
стопанисвали земеделска земя, както и за 10 740 стопанства, 
които не обработват никаква земя, но отглеждат животни, като 
общия брой на описаните стопанства в страната е бил 665 548. 
 Процесът на подготовката за настоящата кампания започна 
още през миналата година, като анкетьорите и контрольорите 



преминаха през специални курсове на обучение и са подготвени 
да задават уточняващи въпроси, така че да облекчат процеса на 

събирането на първичните статистически данни. 

Спокойствието и сигурността на децата в училищата на Ловешка област е гарантирано 
  
 Спокойствието и сигурността на децата 
в училищата на Ловешка област през новата 
учебна година е гарантирано, категорични са 
от ОУ „Гражданска защита” след извършени 
проверки. В изпълнение на указанията на 
Министъра на вътрешните работи за 
повишаване сигурността на учащите се през 
учебната 2010/2011 година Областно 
управление „Гражданска защита” в Ловеч по 
план с ОД МВР, ОЗ ПБС и Регионалния 
инспекторат по образованието в периода 23 

август – 2 септември инспектира сградите и 
спортните площадки. Проверени са 83 учебни 
и детски заведения в Ловешка област.   
 Общото заключение е, че е направено 
необходимото от ръководителите на тези 
обекти за сигурността на децата. Подготвени 
са необходимите планове за действия както на 
децата, така и на обучаващите при бедствия, 
укрепени са детските и спортни съоръжения, 
отстранени са изсъхнали клони и дървета от и 
около училищните дворове. Необходимите, но 

опасни химикали и препарати се намират под 
контрол. Най-добра е готовността на 
заведенията в общините Ловеч, Троян и 
Тетевен.  
 На директорите на някои от учебните 
заведения са издадени необходимите 
предписания и срокове за довършване на 
обезопасителните работи. Обобщеният доклад 
е изпратен до кметовете на общините за 
отстраняване на всички констатирани 
опасности. 

 
Областният управител запали 30 км незаконни риболовни мрежи  

След мащабни проверки от сектора на ИАРА в Ловеч са нанесени щети на бракониерите за над 150 000 лв 
 

 Областният управител на Ловеч Николай Нанков се оказа първият 
губернатор, приел да присъства на унищожаването на риболовни мрежи, въдици 
и лодки, задържани при проверки на сектора на Изпълнителната агенция по 
рибарство и аквакултури в Ловеч. Именно затова на него се падна да запали 
днес, 9 септември, близо 30 км мрежи и други пособия, иззети край водоемите на 
Ловешка област през 2010 г. Акцията бе проведена под ръководството на 
началник-сектор на ИАРА – Ловеч д-р Йордан Найденов. 
 Ако приемем, че от 1 км мрежа могат да се уловят от 300 до 500 кг риба, 
в случаите при намесата на служителите на агенцията са предотвратени кражби 
от държавата на около 12 тона риба. По средна цена от 4 лв за килограм това 
прави близо 50 000 лв, подчерта д-р Найденов. От друга страна, ако приемем, че 
1 м мрежа струва средно минимум 5 лв, то с подпалените 30 км е нанесена щета 
на бракониерите за  около 150 000 лв.  
 В момента работна група под ръководството на изпълнителния директор 
на ИАРА Явор Недев работи върху промени на Закона за рибарството и 
аквакултурите. Акцент е инкриминирането на деянието стопански риболов от 
нерегистрирани лица, като се предвижда наказателната отговорност  да бъде от 3 
до 8 години.  
 Сега законът предвижда глоба от 300 до 600 лв, която не стряска 
нарушителите. Контролните органи работят на принципа ние ги хващаме, те 
купуват нови мрежи и продължават да извършват криминален риболов.  



 Трябва да ви кажа, че приех поканата на д-р Найденов  само от уважение към труда на екипа му. Знам и си давам сметка колко сложна организация се 
изисква при провеждането на проверките от агенцията, които се извършват предимно нощно време, с лодка, необходими са няколко човека. Иначе, разбира 
се, ми е страшно неприятно, че все още има хора, които наричат себе си риболовци, а не спазват законовите разпоредби за улов на риба. Такива хора често се 
бият в гърдите, че обичат природата, а с лека ръка разпъват незаконни мрежи за стопански улов без да имат съответните разрешения според Закона за 
рибарството и аквакултурите, каза Николай Нанков. Той допълни, че е изискал да бъде редовно информиран за резултатите от проверките, както и за 
количествата задържана риба, която се разпределя в социалните заведения на областта. Много ми се иска след няколко месеца да разбера, че въпреки 
усилените инспекции, заловените мрежи и други такъми са по-малко. Това ще означава, че са намалели бракониерите. Но ако това не стане, да, ще 
продължим да палим. Защото трябва да се разбере, че в България има закони и те трябва да се спазват от всички, каза още Николай Нанков.  
 Благодарим ви за съпричастността и отличните условия на работа, за това че по всички проблеми на агенцията намираме разбиране и съдействие, каза 
д-р Найденов. Той увери Нанков, че проверките няма да спират, напротив, борбата с бракониерите ще продължи, за да има ред в сектора, да се спазват 
законите в държавата.  
 

 
 Изгарянето на 
риболовните такъми, лодки и 
задържаните бракониерски 
мрежи, стана в присъствието на 
журналисти.  
 Д-р Йордан Найденов 
обясни как действат 
нарушителите край водоемите на 
Ловешка област, разказа за 
работата на сектора на ИАРА в 
Ловеч. Той бе категоричен, че 
проверките ще продължат и ще 
бъдат безкомпромисни към всеки 
нарушител на закона.  



 
Н. Нанков: Ще настоявам хладилната  инсталация на „Мелта 90” АД да не работи,  

ако не са спазени изискванията за безопасност на хората 
 
 11-членна междуведомствена комисия, назначена със заповед на областния управител на Ловеч Николай Нанков от 31 август, извърши проверка на безопасната 
експлоатация на хладилно-амонячната инсталация на ловешкото предприятия «Мелта 90» АД.  Това се наложи във връзка със зачестилото изпускане на амоняк от 
съоръжението. 
 Комисията е констатирала нередности и нарушения на нормативни документи, регламентиращи безопасността на инсталацията и аварийната готовност на 
предприятието – длъжностно лице, което със заповед е определено да отговаря за безопасната експлоатация на съоръженията под налягане е в продължителен отпуск и не е 
определен негов заместник със същите функции, няма и длъжностно лице, което да провежда инструктажите по безопасност и здраве, не е разработена и утвърдена 
инструкция за безопасно извършване на процедурата обезвъздушаване на хладилно-амонячната инсталация, което доведе до изпускане на амонят през август. 
Проверяващите са констатирали още, че не е извършен ежегодният технически преглед от органите за технически надзор на съдовете под налягане. Установено е, че 
последните прегледи са били с валидност 15 януари т. г. Ясно е още, че не е извършена метрологична проверка на контролния манометър на хладилно-амонячната 
инсталация. Като грубо нарушение на нормите е установено още, че не работи автоматичната система за оповестяване в предприятието.  
 За отстраняване на горецитираните и други нарушения на изпълнителния директор на «Мелта 90» АД са връчени протоколи със задължителни предписания, 
издадени от Областна дирекция «Инспекция по труда» и Областно управление «Гражданска защита» в Ловеч. Крайният срок за изпълнението им е 1 октомври т. г.  
 Междуведомствената комисия, в чийто състав влизат експерти от РИОСВ – Плевен, Инспекцията по труда, «Гражданска защита», ДВСК, РИОКОЗ и Областна 
администрация, са категорични, че след изтичане на скора за изпълнение на предписанията ще извършат повторна проверка, след което ще се направи оценка на 
съответствието на хладилно-амонячната инсталация с изискванията на нормативните документи за безопасна експлоатация на съоръжението.  
 «Мелта 90» АД е мажоритарен собственик на «Наш дом-България АД-Холдинг» АД. Към датата на проверката числеността на персонала е 15 човека.  
Хладилното съоръжение е пуснато в експлоатация през 1982 г. и ползва хладилен агент амоняк. Съгласно нормативната уредба амонякът се класифицира като опасно 
химично вещество – токсичен и опасен за околната среда. Евентуалното му аварийно изтичане може да застраши живота и здравето на хората. 
 Ще настоявам тази хладилната инсталация да не работи, ако не са спазени изискванията за безопасност за работещите в предприятието или населението в града, така 
че искам да бъда в течение на проблема до най-малките детайли, заяви след като се запозна с резултатите от проверката на комисията Николай Нанков. Той изрази надежда, 
че ръководството на «Мелта 90» АД ще  изпълни предписанията на контролните органи в срок. 
 

Областният управител на Ловеч поздрави  
над 70 пенсионирани учители 

Традиционната вече среща се провежда по инициатива на 
областната структура на ПП ГЕРБ 

 
 Областният управител на Ловеч Николай Нанков поздрави над 70 
пенсионирани учители днес, 13 септември, на приятелска среща. Тя се 
провежда за трети пореден път,  организирана от областната организация на 
ПП ГЕРБ и женската структура към нея в Ловеч. Целта на домакините бе да 
създадат празник в навечерието на първия учебен ден и за учителите, които 
всеки ден в дългия си трудов път са раздавали на учениците частица от себе 
си, за да ги превърнат не само в знаещи, но и в мислещи и чувстващи човешки 
същества. В срещата участва и народният представител от областта д-р 



Анатолий Йорданов, както и зам.-областният управител и ресорен по образованието Пламен Огнянов. 
 Като се замислих днес си дадох сметка, че и миналата година при срещата си с вас, и сега, се чувствам като на празник. 
Винаги, когато се сетя за професията учител, съм благодарен на съдбата, че и аз има на кого да се обадя и да кажа: Учителю, 
благодаря! Днес го казвам и на вас, учители, благодаря ви за всичко, което сте сторили за вашите възпитаници и за цялото ни 
общество през трудовия си път. И ще ви пожелая здраве и още много пъти да посрещаме заедно първия учебен ден, макар вие днес 
да го съпреживявате с вашите внуци и внуците на вашите близки, обърна се към гостите губернаторът. Той благодари на всички, за 
които да бъдат учители е не просто работа, а – призвание, а за призванието няма възраст – човек се ражда и умира с него! 
 Една от най-възрастните учителки в Ловеч – преподавателката по български език и литература Милена Петрова благодари от 
името на всички за срещата. Щастлива съм, че днес вие ни припомнихте с този жест най-голямото признание за един учител – думите 
„Учителю, благодаря!”. И ние ви благодарим, вие сте единствените, които се сетихте за нас още преди три години. Да, ние сме 
отдали знания и умения в трудовия си път за възпитанието на много поколения млади хора. И се радваме, че днес много от тях 
наистина ни се обаждат с почит и уважение, каза Милена Петрова.  

 
    
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Срещата с пенсионираните учители от Ловеч се провежда по инициатива на областната структура на ПП ГЕРБ за трета поредна 
година. Символични домакини са Жени ГЕРБ. И тази година интересът от страна на учителите бе огромен. Не сме дошли тук за обяда 
или по някаква друга причина, приятно ни е, че можем да се видим всички на едно място, да поговорим, да си спомним минали случки, а 
това е най-важното за нас, казваха хората в личните си разговори с Николай Нанков. Той пък от своя страна подхвърли с чувство за 
хумор, че учителите могат да си намерят най-много поводи за събиране – начало на учебната година, край на първи срок, начало на 
втори срок, 24 май, край на учебната година и т. н., а ГЕРБ с готовност ще им предостави необходимото за превръщането на срещите 
им в истински празник.  

 



*  *  * 
Николай Нанков награди с грамоти четири  

неправителствени организации за «Забавно лято 2» 
 
 Областният управител на Ловеч Николай Нанков награди днес, 14 септември, четири 
неправителствени организации, организирали свободното време на децата в инициативата 
«Забавно лято 2010». Тя се провежда за втора поредна година и основната й цел бе да направи 
ваканцията на децата запомняща се.  
 Сдруженията «Ловеч днес» и «Знание», доброволците на Регионалната библиотека «Проф. 
Беню Цонев» и Ресурсния център за работа с деца със специални образователни потребности бяха 
организациите, които положиха усилия и напълно доброволно и без користна цел посветиха 
голяма част от времето си да разчупят статуквото и да покажат, че ако сами не се погрижим за 
децата си, не можем да очакваме да се случват положителни неща с помощ отвън.  
 Организаторите на «Забавно лято 2» изказаха благодарност на всички институции – 
Областен управител, община Ловеч, сектора на Изпълнителната агенция «Рибарство и 
аквакултури» в Ловеч, Полиция и «Гражданска защита», Областния сектератиал на БЧК, Спешна 
помощ, бизнесмени, които са били съпричастни към провеждането на многобройните инициативи. 
Специални благодарности бяха отправени и към медиите, отразявали събитията през летните 
месеци.  

Ролята на неправителствените организации при работа с децата е изключително важна. И аз 
трябва да призная, че и за миг не съм се колебал дали да подкрепя ваши инициативи или не. В 
момента, в който ми бе предадена идеята за «Да знаем как», веднага се обадих на директора на ОД 

на МВР Георги Иванов, който от своя 
страна също веднага реагира положително и осъществи координацията между 
институциите – Гражданска защита, пожарна, откликнаха и от Червения кръст и 
Спешна помощ. И съм доволен, че наистина децата освен, че са се забавлявали, са и 
научили нещо наистина полезно за тях – как да реагират в беда, обясни областният 
управител мотивите си да подкрепи усилията на НПО-ата.  

И в бъдеще ще използвам позицията си за съдействие при организирането на 
подобни инициативи. Вече знам, че имате такива не само за ваканциите, но и за 
учебното време, насреща съм! Защото съм убеден, че по-добрият метод на работа е 
партньорството между институции и неправителствения сектор във всички посоки, 
каза още Нанков.   

Организаторите отличиха с грамоти всички били съпричастни с техните 
инициативи. Грамота и специални благодарности получи и Николай Нанков. 
Благодарение на неговото съдействие на 12 август, Международния ден на 
младежта, се проведе инициативата «Да знаем как», в която се включиха много 
институции. Нанков участва и екоакцията край бреговете на язовир «Сопот» - «Да 



ловим риба на чисто». Тогава той осъбира боклуци с доброволците и децата от ресурсния център. 
Областният управител откри учебната година в Природоматематическата гимназия 

 
Областният управител на Ловеч Николай Нанков откри новата учебна година в Природоматематическата гимназия в 
Ловеч днес, 15 септември. По думите на директора Димитър Петков той е първият губернатор, посетил училището.  
 Церемонията започна точно в 9 ч. с посрещане на училищните знамена. Да издигне националния 
трибагреник честта имаше възпитаничката на училището, отличничка на кандидатстудентските изпити и вече 
студентка в УНСС Елица Джамбазова.   
 Скъпи ученици, уважаеми учители, днешният ден е празник на младостта и знанието! 15 септември събира в 
класните стаи децата на България, за да им даде уроците, които да ги подготвят за живота! Пожелавам и на ученици, 
и на учители здраве,  търпение е безброй успехи! На добър час, лека и спорна учебна година, каза Николай Нанков в 
словото си.  
 Прага на Природоматематическата гимназия днес прекрачиха 675 ученици, които ще бъдат обучавани от 51 
учители, трима от които за пръв път ще преподават тук. Най-щастливи бяха 27 петокласници и 130 ученика в 8 клас.  
 Училището стартира новата учебна 2010/2011 година с обновена материално-техническа база по проект, 
финансиран от ОП «Регионално развитие».  
 Областният управител Николай Нанков получи като подарък тениска с името на гимназията. Щастлив съм, 
че много наши ученици се представят отлично на национални състезания и с гордост носят името на училището, 
каза още директорът и показа на Нанков обновеният културен салон на школото.  

 
Старт на новата учебна година в ПГВМ даде министър Мирослав Найденов 

 
 Министърът на земеделието и храните Мирослав Найденов откри новата учебна година днес, 15 септември, в 
ловешката Професионална гимназия по ветеринарна медицина „Проф. д-р Димитър Димов”. Пред учениците той 
сподели, че по негово време в тази гимназия много са спортували  и им препоръча  да  отделят повече време за спорт. 
Министър Найденов подари  на гимназистите спортни топки. Училищното ръководство 
от своя страна му поднесе подарък - пейзаж от Ловеч. 
 Тази гимназия няма да бъде закрита, защото има нужда от ветеринарни 
специалисти като вас, заяви министърът пред възпитаниците на школото и им пожела 
успешна учебна година. Един ден ще се гордеете, че сте завършили тази гимназия, както 
сега аз се гордея. Ветеринарен лекар е една от най-желаните професии сред малките деца, 
защото те обичат да си играят с животните и да се грижат за тях.  Тази гимназия е първата 
стъпка в професионално отношение, каза още министър Найденов.  Той  допълни, че в 
момента в страната  няма такова животновъдство, каквото е имало по времето, когато той 
е бил ученик и с това си обяснява, че в момента толкова малко ученици има в тази 
гимназия.  
 Директорът на училището Гечо Гечев обяви, че министър Найденов е завършил 

гимназията с пълен отличен. С пълно отличие, но с намалено поведение, призна си министърът. По-късно директорът на 
училището показа личния картон на Мирослав Найденов, от който е видно, че поведението му е намалено, заради неучастие в 
маршовата стъпка  и непристойно поведение. Тази година  в Професионалната гимназия по ветеринарна медицина в Ловеч ще 
се обучават 145 възпитаници.  
 Предварително обявената като работна среща между областния управител Николай Нанков и министър Найденов всъщност се състоя в училището. 
Там двамата, както и зам.-областният Пламен Огнянов, също възпитаник на ветеринарния, посетиха и разгледаха базата на РВМС, любезно водени от 



директора д-р Ванко Меразов. Министър Найденов се срещна и със своя учител д-р Гето Джурковски, бивш областен управител, с когото се снима за спомен. 
Преди това земеделският министър се разходи и по пазара в Ловеч, разговаря с търговци и производители.  

Първа копка на проект, финансиран по ОП „Регионално развитие”, направи министър Томислав Дончев 
В церемонията участваха областният управител Николай Нанков и депутатите от ПП ГЕРБ д-р А. Йорданов и д-р С. Лалева 

 
 Днес, 15 септември, първа копка по проект "Подобряване на физическата и 
жизнена градска среда в Община Ловеч", финансиран по ОП «Регионално развитие» 
направи министърът по еврофондовете Томислав Дончев. В церемонията участваха 
областният управител на Ловеч Николай Нанков и народните представители от ПП 
ГЕРБ д-р Анатолий Йорданов и д-р Станка Лалева.  
 Проектът е стойност 9,3 млн. лв. По него ще се извърши цялостна 
реконструкция на бул. «България», на паркинги, подлези, изграждане на нови и 
ремонт на вече съществуващи светофарни съоръжения, ще се извърши и 
благоустрояване на парковата зона «Башбунар» до местността «Трай Дянко». 
Проектът предвижда още изграждане на зелена система по булевардите «България» 
и «Мизия», в централната градска част и междублокови пространства. 
Възстановяването на зелените системи ще подобри средата, ще повлияе 
благоприятно на ловчалии, ще създаде 
оптимални здравословни и естетични 
условия за отдих и почивка.  
 Когато има криза се разбира кой 
колко струва, защото това не е време да се 

снишаваме. И за да се преборим с нея, правилното поведение не е да не правим нищо, а напротив – да 
действаме най-смело и най-умно. Освен това кризата се бори с инвестиции. Само че за разлика от 
богатите и разгулни времена, по време на криза трябва да се инвестира умно. Това прави Ловеч днес – 
инвестира европейски пари, което в момента е най-умната инвестиция. Тези 9,3 млн. лв, които ще влязат 
в Ловеч, са нещо добро за града и неговите хора, каза в словото си министър Дончев. Той подчерта, че 
ловчалии ще могат да ги ползват всеки ден, благодарение на изграденото с тях. Това ще направи града 
по-красив, по-интересен, ще привлича хората, които ще си оставят парите тук като туристи или 
инвеститори.  
  Темповете на усвояване на европейски средства са окуражителни. При 0,98 % за лятото на 2009 
г., сега България усвоява почти 8 %. Над 900 млн. евро са получаните инвестиции в страната от ЕК до 
момента, подчерта още Томислав Дончев. От тях около 600 млн. евро ние вече сме успели да разплатим 
на бенефициентите. Ловчалии могат да се гордеят, че 9,3 млн. лв европейски пари са в града. Когато ви 
попитат къде са европейските пари, вие – жителите на Ловеч, ще можете да казвате ето, тези 9,3 млн. лв 
са тук, обърна се още към жителите на Ловеч Томислав Дончев.  
 Искам да благодаря на правителството за подкрепата, вече два от проектите ни са приключили и 



са разплатени на 100 %, всички подадени документи за плащания са верифицирани от управляващия орган и част от тях вече са получили 
плащане, подчерта кметът на Ловеч Минчо Казанджиев и пожела на Дончев и правителството на България успешно усвояване на средствата от 

ЕС.  
Зам.-министър Георги Костов бе в Тетевен 

 
 Зам.-министърът на земеделието и храните Георги Костов бе днес, 15 септември, в Тетевен. Той откри 
новата учебна година в Професионалната гимназия по горско стопанство и дървообработване „Сава Младенов”. В 
приветствието си той пожела на всички здраве, успехи и много шестици.  
 За първи път училището е отворило вратите си на 21 март 1909 г., като тогава там са се обучавали 12 
ученика, които преминават 6-месечен курс на обучение по специалностите „Стругарство” и „Столарство”. През 
годините учебното заведение значително се разширява, като разкрива нови специалности -  от дърворезбарство и 
проектиране на стилни мебели до обучение по горско и ловно стопанство.  
 Горският техникум, както е известен в страната, утвърждава неизменно авторитета и името си, като повече 
от век събира ученици от цяла Северна България и печели множество национални и международни награди в 
редица конкурси и състезания. 
 Днес в училището учат 350 ученика, а за първи път прага му ще прекрачат 95 първокурсника в 
специалностите „Горско стопанство и дърводобив”, „ Горско и ловно стопанство”, „Механизация на горското 

стопанство”, „Производство на мебели” и „Дърворезба”. 
 

Тийнейджъри от Белгия се срещнаха с областния управител 
 
 Областният управител на Ловеч Николай Нанков посрещна днес, 16 септември, в зала 101 на 
Областна администрация ученици от Белгия. Тийнейджърите са в Ловеч по проект между ГЧЕ „Екзарх 
Йосиф І” и Клайн семинари – Руселаре, Белгия. Работният език e английски, а темата ”Да построим 
Европа”. В проекта са включени 30 ученици от паралелките, изучаващи английски език като първи и 
като втори чужд език. Визитата на нашите деца в Белгия беше през септември 2009 г., а белгийските им 

приятели гостуват в България тези дни - 14 до 21 
септември.  
 Основна цел на проекта е формиране на 
разбиране у участниците за различията в културата 
на отделните нации и развиване на говоримите и 
писмените умения на участниците по английски 
език. 
 Областният управител бе представен на учениците от учителката от Езиковата гимназия 
Павлина Зарчева като „най-младият губернатор в страната, а от скоро и областен координатор на 
управляващата в момента ПП ГЕРБ”. Нанков представи пред децата накратко общините в Ловешка 
област, като акцентира върху възможностите за различни видове туризъм и забавления.  
 На какви качества трябва да отговаря един губернатор, какви са любимите му занимания извън 
работа, има ли време за личен живот, какви са правомощията му, бяха част от въпросите, отправени от 
белгийските ученици към областния управител. 



 В края на гостуването Николай Нанков подари на групата пано от дърворезба и рекламни материали за Ловешка област, като им пожела при 
следващото си гостуване у нас да разполагат с поне две седмици, за да имат възможност да посетят повече места в региона. Те от своя страна пожелаха на 
губернатора успешна политическа кариера и справяне с работата.  

42 деца открити в дискотека в Ловеч след полунощ 
 

 42 непълнолетни лица полицията в Ловеч откри в дискотека след 
полунощ. Това информира областния управител директорът на ОД на МВР в 
Ловеч Георги Иванов. Във връзка със започването на новата 
учебна година Районното полицейско управление в града е 
провело специализирана полицейска операция на 14 срещу 15 
септември между 23 и 2 ч. в питейните увеселителни 
заведения в Ловеч по спазване на Наредба № 1 на Общинския 
съвет. В дискотека в центъра на града в стая, пригодена за 
складово помещение, в малките часове на денонощието са 
установени 42 деца, укрити там. Установено се още, че 
диджеят е подал информация за започващата проверка по 
озвучителната уредба, като е предупредил всички, които нямат навършени 18 
години  да се скрият .  
 Децата са заведени в полицейското управление, където с тях е 
проведена беседа от инспектори от детска педагогическа стая, след което са 
предадени на родителите им по съответния ред. На управителя на 
заведението е съставен акт за нарушение на чл. 45, ал. 2 от Закона за закрила 
на децата като глобата за това нарушение е от 2000 до 5000 лв. Актове ще 

получат и родителите на установените деца, като сумата по тях може да е от 
300 до 500 лв. Изготвено е предложение до кмета на община Ловеч за 

издаване на заповед за прекратяване на удълженото работно 
време на дискотеката в съответствие с разпоредбите на чл. 3, 
ал. 5 от Наредба № 1 на община Ловеч.  
 Областният управител на Ловеч изрази подкрепата си 
за действията на полицията в усилията им за опазване на 
обществения ред в Ловеч. Има достатъчно разпоредби – 
закони и наредби на местната власт, които, ако се спазват, в 
държавата ни ще има ред. Не е нормално непълнолетни, тоест 
деца, да бъдат без придружител в нощните клубове след 

полунощ, коментира губернаторът. Още повече, те да бъдат укривани в 
складове и други помещения, за да се избегнат санкции. Ако, не дай Боже!, се 
случи нещо, започваме да търсим кой е виновен. Тогава родителите най-често 
обвиняват полицията, че не си гледа работата. Убеден съм, че дали едно дете 
е в дома си или не след полунощ, зависи именно от семейството, така че е 
добре всички да се обединим в опазването живота и здравето на децата, каза 
още той.  

 
Зам.-областният управител Пламен Огнянов откри работен семинар по проект 

 Зам.-областният управител на Ловеч Пламен Огнянов откри работен семинар за представяне на 
Вътрешните правила за организация на административната дейност (за оборот на електронни документи и 
документи на хартиен носител) в областните администрации, към под-дейност 2.3 „Подготовка на инструкция за 
тяхното привеждане към нуждите на конкретната администрация", по изпълнение на проект „По-добро 
обслужване чрез електронно управление в Северозападен (СЗ), Северен Централен (СЦ) и Североизточен (СИ) 
район за планиране" на Областна администрация Плевен, по Оперативна програма „Административен 
капацитет", съфинансирана от Европейския съюз чрез Европейски социален фонд. Областна администрация 
Ловеч е партньор по проекта. Семинарът се организира в изпълнение на договора за възлагане на обществена 
поръчка с предмет: „Ре-инженеринг на работните процеси, разработване на вътрешни правила за 
документооборота на електронни документи и документи на хартиен носител и реализация на електронни и 
комплексни административни услуги по държавна и общинска собственост", сключен между Областна 
администрация Плевен и Дружество по ЗЗД "ТАФ". В събитието, провело се преди дни в троянския курорт Чифлик, взеха участие 24 представители на 
областните администрации, целеви групи по проекта, както и 74 общини. 



 На семинара се припомниха принципите  на електронното управление и използването на електронен документ и електронен подпис, 
бяха представени разработените типови вътрешни правила за организация на административната дейност (за оборот на електронни документи и 
документи на хартиен носител) в областните администрации. Проведоха се дискусии върху предложените текстове на конкретни типови 

вътрешни правила за отделни администрации. 

Заседава Областната комисия за изготвяне на проект за областна здравна карта 
 
 Днес, 20 септември, в Областна администрация Ловеч заседава Областната комисия за изготвяне на проект на 
областна здравна карта на Ловешка област. То бе открито от областния управител на Ловеч Николай Нанков.  
 Всички тук съзнаваме изключителната отговорност, с която сме натоварени днес, и аз вярвам, че разумът ще 
надделее над емоциите, обърна се към експертите Нанков при откриване на заседанието.  
 В Областната комисия участват участват ръководители и представители на Районния център по 

здравеопазване, Районната здравноосигурителна каса, РИОКОЗ, Районните колегии на Българския лекарски съюз и на Българския зъболекарски 
съюз, Българската асоциация на професионалистите по здравни грижи, Националната пациентска организация и на общините от областта, както 
и директорите на лечебните заведения в Ловешка област.  
 От Районния център по здравеопазване представиха проекта за Областна здравна карта. Той е разработен по зададена от Министерството 
на здравеопазването методика. В началото на документа са посочени данни за територията и населението на област Ловеч и за разстоянието 
между общинските центрове. Първият раздел на картата включва информация за първичната извънболнична помощ – брой на практиките по 
обща и дентална медицина, минимален и максимален брой пациенти, регистрирани в дадена практика и др. Вторият раздел е за 
специализираната извънболнична медицинска помощ, а третият за болничната медицинска помощ – брой на лечебните заведения в областта, 
брой на болничните легла, специалисти в болничните заведения. 
 След като бъде одобрена областната здравна карта ще се превърне в част от Националната здравна карат, която трябва да стане факт до 
края на 2010 год.  

 
 

Уважаеми жители и гости на Ловешка област, 
 
 На 22 септември преди 102 години при изключително тържествена 
обстановка в историческата Иван-Асенова църква “Св. Четиридесет мъченици” и на 
старопрестолния Царевец е обявена независимостта на България.  
 На този ден през 1908 г. пред развълнуваното множество кънтят мощно 
камбаните и ехти топовният салют - обявена е Прокламацията за българската 
независимост, естествен успешен завършек на продължителен период на български 
борби за самостоятелно държавно съществуване. Така страната ни отхвърля 
васалната си зависимост от Османската империя, наложена й от Берлинския 
договор през 1878 година.  



 Нека да не забравяме забележителните уроци на историята. И да помним, че от усилията на всички нас зависят 
бъдещето и просперитетът на България! 
 ЧЕСТИТ ПРАЗНИК! 
 

НИКОЛАЙ НАНКОВ, 
 ОБЛАСТЕН УПРАВИТЕЛ НА ОБЛАСТ ЛОВЕЧ 

Сградата на Областна администрация с нови знамена за Деня на независимостта 
 

 Областна администрация Ловеч посреща 22 септември - Деня на независимостта и празник на българското знаме с нови флагове.  
 Областният управител на Ловеч Николай Нанков подкрепи инициативата на Съюза на възпитаниците на военните на Н. В. училища, 
школата за запасни офицери и родолюбивото войнство и гражданство относно честването на светлата дата в нашата история и призовава 
всички граждани и институции да украсят улиците и домове си с националното знаме.   
 Знаят ли децата на България какво символизират цветовете на нашето скъпо знаме? 
 Всеки флаг, всяко знаме, представляват сбор от символи, които са свързани с историята и същността на това, което изразяват. Знамето 
на страната се е променяло в продължение на над хилядогодишната ни история - от конската опашка по времето на Аспарух до днешния 
трицветен национален флаг на Република България. Не много популярна легенда гласи, че нашият трибагреник е обгърнат от романтизъм, 
който е пряко свързан с бойната слава на армията ни. Цветово, знамето е свързано с древната българска войска. Лявото й крило е имало 
завързани бели лентички на копията. Това били леко въоръжени конници, които се славили със своята бързина и изненадваща атака. Дясното 
крило било съставено от тежко въоръжена конница, която имала завързани червени лентички. В средата били разположени елитните български 
войски, със зелени ленти на копията. Белият цвят в него символизира мира и чистата и свята република, зеленият — плодородието на българските земи и гората – 
закрилница на българските бунтовници през Възраждането, а червеният — смелостта и надеждата на народа. 
 За първи път трибагреникът с цветовете зелено, бяло и червено, подредени в този ред хоризонтално е използван през 1861-1862 г. от Георги Раковски при 
съставянето на двете Български легии в Белград. Той е ушит от Стиляна Параскевова в румънския град Браила и предаден на българските доброволци - участници в Руско-
турската война. По-късно четата на Филип Тотю носи флаг, в който трите цвята са в последователност червен, бял, зелен. Официално знамето - бяло, зелено, червено е 
утвърдено от Търновската конституция като национален флаг на България. Независимо какво е било знамето, никога през годините българско знаме не е пленявано в битка и 
българското знаме никога не е било трофей. 
 Нека в този ден българския трикольор да се развява от всяко училище, казарма, държавна институция и най-важното – от всеки български дом! Обявявайки 
българското знаме за символ на празника, Денят на независимостта ще получи свой облик наравно с други светли исторически дати - Националния празник 3 март, Деня на 
храбростта 6 май и Деня на Съединението 6 септември. Честването на българското знаме ще присъедини към празника и нашите сънародници от българските общности в 
чужбина, като им напомня, че мисията на независима България е да бъде Родина, подкрепа и закрила за всички тях. Убедени сме, че няма по-подходящ ден за празник на 
българското знаме от Деня на независимостта – 22 септември, се казва в обръщението на запасните военни, подкрепено и от губернатора на Ловеч.  
 

Троян празнува Деня на независимостта и празника  
на българското знаме с министър, депутат и губернатор 

Областният управител подари на ученици национални флагове 
 

 Община Троян празнува Деня на независимостта и празника на българското знаме с вицепремиера и министър на 
финансите Симеон Дянков, народния представител от ПП ГЕРБ д-р Станка Лалева и областния управител на Ловешка област 
Николай Нанков.  
 Всички те бяха привлечени от екоинициатива на ученици и учители от СОУ „Свети Климент Охридски”. Проектът им 
„Две шепи вода” се реализира в чест на празника и заключителния ден от Европейската седмица на мобилността. 
 Идеята, която осъществиха тийнейджърите, бе чрез жива верига от хора да се докоснат две води, идващи от 
противоположни точки на Троянския балкан – Червената локва на вр. Козя стена и пещерата Топля в землището на с. Голяма 



Желязна. Срещата се случи на централния троянски площад в 16 ч., където се проведе ритуал по посрещане на водата, дефиле с кобилици и менци, екоработилница за най-
малките, арт инсталация „Чадърите”, където всички, които желаят, имаха възможност да превърнат по един чадър в картина или плакат чрез рисунки и текстове. В събитието 
се включиха деца, родители и приятели.  
  Областният управител на Ловеч подари на двата отбора, срещнали водата от два извора в Троянския балкан, български знамена. 22 септември е и празник на 
българското знаме, пазете ги чисти, работете усърдно, създавайте още много поводи да се чувствате горди българи и развявайте тези знамена със самочувствие, каза в 
словото си губернаторът. 
 Кметът на Троян Минко Акимов похвали децата за интересното хрумване, а министър Дянков поздрави събралото се множество за празника. Преди това министърът 
имаше работен разговор с ръководството на града и областта. Вечерта министър Дянков участва в празничната церемония във Велико Търново.  

„Актавис” дари медикаменти за 5500 лв на Областен управител  
Ловеч за социални заведения в областта 

 
 Днес, 27 септември, областният управител на Ловеч Николай Нанков  посрещна 
медицинския директор на „Актавис” ЕАД Маргарит Ковачев и подписа договор за дарение на 
медикаменти. Фирмата откликна на обръщение на губернатора за предоставяне на лекарства 
за социалните заведения и Защитени жилища в Ловешка област.  
 Аз и моят екип се срещаме ежедневно с много хора от различни социални групи. 
Посещавали сме и различни социални институции – домове, Защитени жилища, Дневни 
центрове и въпреки че там обитателите им са осигурени 
с храна, медицинска помощ, на топло са през зимата, те 

срещат трудности в контролирането на заболяванията си. Търсейки начин да подпомогнем 
тези хора, аз се обърнах с молба за съдействие от вас, отлично съзнавайки, че във време на 
криза както държавата, така и бизнесът понасят висока цена, обясни Нанков. Той връчи чрез 
Маргарит Ковачев благодарствено писмо до ръководството на компанията за хуманния жест.  
 Разбира се, по-добре би било настанените в социални заведения деца и възрастни хора 
да получават адекватна подкрепа и грижа от семействата си,  от близките си, а на държавата да 
разчитат единствено тези, които са най-зле, които съдбата е лишила от роднини. За съжаление 
това е процес, който изисква време, и социалното министерство вече работи изключително 
активно за деинституционализация на децата, подкрепяно от УНИЦЕФ. Все още обаче в 
институциите остават хора, които са лишени от възможността да контролират здравословното 
си състояние поради липса на достатъчно средства и аз ви благодаря за жеста, той е важен именно за тях, се казва в него. 
 Областният управител показа на представителите на фавмацевтичната компания Защитеното жилище за възрастни с 
увреждания в Ловеч. Ето тук, и на още няколко места в областта ще разпределим медикаментите, обясни той. Възрастните 
благодариха на фирмата и разказаха за ежедневието си.  
 От три години „Актавис” провежда кампания за подпомагане на българските общини като всяка година прави дарения с 
медикаменти. В рамките на благотворителните инициативи от началото на 2008 година до момента компанията е дарила лекарства за 
социалните заведения в различни общини в страната за близо 250 000 лв. От старта на кампанията до сега са подпомогнати общините 
Бургас, Русе, Видин, Варна, Пещера, а сега чрез областния управител и общините в област Ловеч, обясни Ковачев и допълни, че 



дарението е на стойност 5 500 лв и включва медикаменти за сърдечно-съдовата система, лекарства CNS, антибиотични кремове и 
унгвенти, хранителни добавки, витамини, болкоуспокояващи.  

 „Актавис” има амбицията тази благотворителна инициатива да продължи и през следващата година, с което доказва активната 
си позиция за социално подпомогане и развитие на регионите.   Като най-голямата фармацевтична компания в България „Актавис” 

разполага с голямо разнообразие от лекарства, с което може да подпомогне различни социални 
групи в неравностойно положение. 

Областно съвещание за подготовка на структурите и общините за действие  
при усложнена зимна обстановка 2010/2011 г. се проведе в областна администрация 

 
 Днес, 27 септември, зам.-областният управител Сашо Данков председателства областното заседание за подготовка 
на общините за действие при усложнена зимна обстановка 2010/2011 година. То се провежда в съответствие с указанията 
на вицепремиера и министър на вътрешните работи.  
 В дневния ред бе предвидено разглеждане и обсъждане на общата организация на областните структури за 
нормалното функциониране на Ловешка област при усложнена зимна обстановка.  
 В заседанието участваха директорът на ОУ «Гражданска защита», директорът на ОД на МВР, началникът на 
Областно пътно управление, ЦСМП, РЦЗ, както и кметовете на всички общини от областта.  

Участващите във форума запознаха областното ръководство с мерките, които са набелязали за планомерна 
подготовка към посрещането на предизвикателството на зимата. Кметовете на общини декларираха готовността на 

общинските администрации и договорените фирми и изразиха увереност, че  зимата няма да ги изненада.  
За сега без проблеми са и областните структури, стана ясно след заседанието. Разбира се, това е само началото на подготовката и проблемите ще се появят на по-

късен етап, но засега нямаме основание за безпокойство, считат от „Гражданска защита”. В част от общините има недостиг на финансови средства и неразплатени дейности с 
фирмите по почистването. 

Особено внимание беше отделено на осигуряването на транспорта на учениците от населените места до училищата.  
От структурите на Министерството на здравеопазването бе потвърдена готовността за оказване на необходимата помощ на населението и осигуряването на 

превантивните мерки за защита. 
Ръководителите от секторите на ОД на МВР и Областно пътно управление се договориха за разработването на съвместни планове за осигуряване на движението и 

безопасността на участниците в него през целия зимен сезон.  
Предстои контрол по изпълнението на дадените в указанията срокове по осъществяване на пълния комплект от мерки по посрещане на зимата. 

 

ЗАСЕДАВА КОМИСИЯТА ПО ЗАЕТОСТТА КЪМ ОБЛАСТНИЯ СЪВЕТ ЗА РАЗВИТИЕ 
 

 Днес, 27 септември, в зала 101 на Областна администрация се проведе поредното заседание на Комисията по 
заетостта към Областния съвет за развитие в Ловеч. То бе председателствано от зам.-областния управител Пламен 
Огнянов.  
 Основна точка в дневния ред бе обсъждане на представените идейни предложения за Регионални програми за 
заетост, разработени в изпълнение на чл. 31 от Закона за насърчаване на заетостта за включване в националния план за 
действие по заетостта за 2011 г.  
 В заседанието участваха представители на общините от Ловешка област.  
 Всяка община изложи своите виждания след задълбочен анализ на ситуацията.  
В община Луковит има регистрирани 300 безработни лица над 55 години. Програмата на общината предвижда 
създаването на 8 работни места за тази категория безработни, с продължителност 10 месеца, в това число 300 часа обучение на човек. Предвидените дейности 



са възстановяване на зелени площи и междублокови пространства. Необходимите средства са от държавен бюджет 26 800 лв. и от общинския бюджет 3400 
лв. 
 От община Ловеч представиха програма, в която са предвидени дейности по поддържане на гробищни паркове, парк Стратеш, зелени площи, дворни 
пространства в детски, учебни и социални заведения; социални дейности – помощни дейности в детска млечна кухня и домашен социален патронаж. 
Предвиденото съфинансиране от страна на община Ловеч е 15 850 лв, а от държавния бюджет – 273 000 лв. Бенефициенти по програмата са 65 лица, а 
периода на изпълнение една година. 
 Безработицата  в община Ябланица е 21,9 %. В предложената програма се предвижда осигуряването на заетост на 30 лица на възраст до 29 години или 
над 50 години. Дейностите - естетизиране на зелени площи, гробищни паркове, поддържане сервитута на общинската пътна мрежа са  на стойност 85 600 
лева, а съфинансирането от страна на общината е 4000 лв. Продължителността на проекта е 8 месеца. 
 В община Летница има регистрирани 139 безработни лица над 50 години и 134 продължително безработни. Идеята на общинското ръководство е 
осигуряване на заетост на 15 човека за 9 месеца и на 10 човека за една година. Дейностите са поддържане на общинска пътна мрежа, естетизиране на паркове 
и градска среда и осъществяване на дейност „Домашен помощник”. Необходимите средства от държавния бюджет са 79 600 лв, а съфинансирането от 
общината е за 2500 лв. 
 Община Троян представи програмата си, която предвижда почистване на речното корито на река Осъм в град Троян, поддържане на 32 гробищни 
парка в населените места на общината. Целеви групи са 455 безработни лица над 55 годишна възраст и 510 човека, освободени в резултат на 
преструктуриране и закриване на предприятия в града. Предвижда се създаването на 60 работни места, 30 в селата и 30 в общинския център. Финансирането 
от държавен бюджет е в размер на 172 800 лв. и 15 000 лв. съфинансиране. 
 В община Угърчин се предвиждат поддържане на сервитута на общинска пътна мрежа, косене и поддържане на зелени площи, градски и гробищни 
паркове. Бенефициенти са 15 безработни лица под 29 и над 55-годишна възраст. Необходими средства – 2 500 лв. собствено финансиране и 71 301 лв. от 
държавен бюджет. Период на изпълнение е 3 месеца обучение и 7 месеца заетост. 
 В Априлци предвиждат създаване на заетост за 20 лица над 55 години за 9 месеца. Предвидените дейности са поддържане на 80-километровата 
общинска пътна мрежа. Необходимите средства за осъществяване на предварителната идея са 59 500 от държавен бюджет и 2000 лева съфинансиране.  
 Комисия към МТСП ще разгледа предложенията и ще се произнесе. Одобрените дейности ще се реализират през 2011 г.  
 

Николай Нанков ще участва в 17-ти европейски дни на  
регионалните териториални представители в Лозана 

Губернаторът ще направи презентация на английски по темата „Социална кохезия”  
 

 Областният управител на Ловеч Николай Нанков ще участва в 17-ти европейски дни на 
регионалните териториални представители, които тази година се провеждат в швейцарския град 
Лозана от 30 септември до 2 октомври.  
 Темата на тазгодишния форум е „Предизвикателствата на икономическата и финансова криза – 
оценка и поуки”. Събитието ще протече в дискусии на четири кръгли маси. Темата на първата е 
„Антикризисни действия на регионалните териториални представители в сферата на икономиката и 
финансите. Втората кръгла маса ще разисква антикризисни политики в сферата на социалните 
дейности, а третата антикризисни политики на регионалните териториални представители за запазване 
на социалната кохезия. Именно на нея презентация на английски ще направи и губернаторът на Ловеч 
Николай Нанков. Темата на четвъртата кръгла маса е „Стратегия за възстановяване по всички нива на 
управление”.  



 Как се подготвяме за това, което ще последва след кризата, какви дългосрочни поуки си извличаме от кризата, какво е 
влиянието върху състоянието на регионалните териториални представители, модифициран ли е балансът на териториално 
управление са въпросите, на заключителната дискусия.  
 От българска страна във форума в Лозана ще участва и областният управител на Сливен Марин Кавръков.  

 

 
 

С намесата на Обществения съвет за противодействие на престъпността и 
борба с корупцията ще бъде освободено помещение в бл. „Космос” 

 

  
 След намесата на ООСППБК ще бъде 
освободено помещение в бл. „Космос”. Сигнал по 
случая бе подаден от Данчо Заверджиев от Ловеч още 
през април. В него той информира, че неправомерно е 
допуснато остъкляването на общински имот на ул. 

„Търговска” 55 и превръщането му в търговски обект, 
от който община Ловеч не получава наем.  
 След намесата на Обществения съвет бе 
поискана информация от община Ловеч. В техен 
отговор те увериха, че общината не е разрешавала да се 
извърши търговска дейност в обособения обект „Каса 
на Булсатком” пред заведение за бързо хранене 
„Милина 2” в партера на ЖК „Космос” на ул. 
„Търговска” 55. Въпросният обект нито бил отдаден 
под наем, нито бил предоставен за ползване под друга 
форма.  
 В писмо до Началник-сектор Ловеч към РДНСК 
– Северозападен район, Областният обществен съвет 
изиска проверка на обекта. От отговора става ясно, че 
помещението се владее без правно основание за каса на 
„Булсатком” от ЕТ „Ангел Атанасов”. Кметът на 
община Ловеч е в правомощията си да издаде по реда на 
чл. 65, ал. 1 от Закона за общинска собственост заповед 

за изземване на ползваната без правно основание част 
от общинския имот.  
 От община Ловеч до ООСППБК с писмо от 16 
август уверяват Областния управител, че са предприети 
действия за доброволно освобождаване на 
помещението, ползвано като каса на „Булсатком”, 
находящо се на ул. „Търговска” 55. Това е трябвало да 
стане до 25 август.  
 Проверка на ООСППБК на 1 септември 
установи, че касата все още работи. От общината 
уверяват в писмото си, че имотът ще бъде иззет 
принудително по реда на чл. 65, ал. 1 от ЗОС, за което 
самонастанилият се ползвател е уведомен, съгласно 
изискванията на чл. 26, ал. 1 от АПК.  
 Областният обществен съвет ще следи случая с 
освобождаването на имота, както и последствията за 
самонастанилия се в него, предприети от страна на 
община Ловеч. 

 

Ловеч, ул. „Търговска” 43, телефон 069/600 186, E-mail: anticorruption@lovech.government.bg 
 

Проведе се заседание на координационния екип на Обществения 
съвет за превенция на престъпността и борба с корупцията в Ловеч 

 
 На 8 септември, в Областна администрация Ловеч се проведе поредното заседание на Координационния 
екип към Областния обществен съвет за превенция на престъпността и борба с корупцията /ООСППБК/. 
Непосредствено преди откриването му от зам.-областния управител и председател на съвета Сашо Данков бе 
отворена кутията за сигнали. В нея не бяха открити такива. 



  На заседанието бяха разгледани 4 сигнала. Единият от тях е постъпил чрез телефон 600 186, другият чрез електронната поща на 
ООСППБК - anticorruption@lovech.government.bg. Останалите са пристигнали по пощата. Два от постъпилите сигнали са анонимни, поради 
което те не бяха коментирани. До дни подателите на сигналите, оставили според изискванията на ООСППБК координати за обратна връзка, ще 
получат компетентен отговор.  На заседанието се разгледа и направеното до момента по сигнала на Данчо Заверджиев, касаещ общински имот, 
неправомерно превърнат в каса на „Булсатком” в бл. „Космос”. От Обществения съвет напомнят на гражданите от Ловешка област, че те могат 
да подават сигнали за нарушения на тел. 068/600 186 в Ловеч, както и по електронната поща на адрес: anticorruption@lovech.government.bg.  

*  *  * 
 

 

3 МЛН. ЛВ. ОТ ВСИЧКИ РАЗПЛАТЕНИ ПРЕЗ 2010 Г. СРЕДСТВА ПО ОПАК СА ПРЕВЕДЕНИ 
 
Близо 3 млн. лв. или половината 

от всички разплатени тази година 
средства по Оперативна програма 
„Административен капацитет” са 
преведени по сметките на 
бенефициентите само в рамките на 
последния един месец. Така стойността 
на всички плащания за 2010 г. към 
момента надхвърля 6 млн. лв. Тази 
седмица 975 624,74 лева бяха изплатени 

на структурите на гражданското 
общество, които са реализирали проекти 
по програмата. Така към момента всички 
верифицирани и сертифицирани разходи 
на бенефициентите по ОПАК вече са 
възстановени.  

Още 160 000 лв. са преведени на 
Института за публична администрация 
като авансово плащане по сключения 

миналия месец договор за предоставяне 
на безвъзмездна финансова помощ. 

През м. август бенефициентите 
по програмата от централната, 
областната и общинската администрация, 
както и от съдебната система са получили 
две плащания на обща стойност повече 
от 1.6 млн. лв. Така общият размер на 
изплатените средства по ОПАК вече е 

80 602 070,98 лв. или 22,80% от сумата 
за цялата оперативна програма.  

Размерът на договорените 
средства вече надхвърля 145 млн. лв., 
като се очаква до края на годината да 
достигне 180 млн. лв. или над половината 
от предвидените средства по ОПАК за 
целия програмен период.  

 

 
РАЗШИРИ СЕ ОБХВАТЪТ НА ДОПУСТИМИТЕ РАЗХОДИ ПО ОП „РЕГИОНАЛНО РАЗВИТИЕ” 

 
Като допустими разходи по Оперативна програма „Регионално развитие” (ОПРР) се определят и непредвидените разходи за 

строителни и монтажни работи в размер до 10% от стойността на договора за строителство, при условие, че са уговорени между 
страните. Това предвиждат приети от Министерския съвет изменения и допълнения на Постановлението за приемане на детайлни 
правила за допустимост на разходите по ОПРР. 

С нормативния акт се създават нови разпоредби, определящи за допустими по ОПРР разходите, свързани с придобиване на 
ограничени вещни права, както и разходите за покупка и изграждане на съоръжения и оборудване, които е необходимо да бъдат 
инсталирани за постоянно ползване при изпълнението на проекта. 

Измененията предвиждат включване като допустими по ОПРР на разходите за услуги за разработването на устройствени 
схеми и планове, както и разходите, свързани с реализацията на дребномащабни инфраструктурни мерки за предотвратяване на 
наводнения и свлачища. 

С оглед включване на всички елементи на подземната техническа инфраструктура по отношение на 
изграждането/рехабилитацията/реконструирането на зони за обществен отдих, са добавени и разходи, свързани с 
изграждане/реконструиране на свързаните с обектите на интервенция ВиК мрежи, както и изместване на елементите на техническа 



инфраструктура във връзка с рехабилитацията/реконструирането изграждането на зони за обществен отдих, улични мрежи, 
пешеходни и велоалеи и други. 

 
 
 
 

ПО 427 ЛВ ЗА ПЪРВОЛАК ДАВА ПРАВИТЕЛСТВОТО НА УЧИЛИЩАТА 
  

 
Правителството осигури 7,5 млн. лв. за въвеждане на 

целодневно обучение на първокласниците в държавните и 
общинските училища. Това позволява над 50 хил. деца да бъдат 
обхванати от новата организация на учебния процес. Задължението 
за създаване й е на директорите на училищата. Удължените 
занимания ще се въвеждат при желание от страна на родителите и 
при наличие на необходимите санитарно-хигиенни условия. 
 Целодневната организация на учебния процес ще съдейства 
за преодоляване на проблеми и неблагоприятни тенденции с  
 

отпадането на учениците, както и с организацията на свободното им време. 
Училищата ще получават по 427 лв. за бюджетната година за всяко 

дете на целодневно обучение. Те трябва да се използват включително за 
поевтиняване на обедното хранене. 

Средствата за целодневна организация на учебния ден за учениците 
от I клас за 2011 г. ще се осигурят в рамките на утвърдените със Закона за 
държавния бюджет за 2011 г. разходи за функция „Образование”.  

Парите ще се предоставят на училищата чрез бюджетите на 
първостепенните разпоредители с бюджетни кредити. 

 

 
Приета е 3-годишна програма за работата на центъра за образователна интеграция на децата от малцинствата 

 
 
Правителството прие програмата 

за дейността на Центъра за 
образователна интеграция на децата и 
учениците от етническите малцинства за 
периода 2010-2012 г. В нея са изведени 
три основни стратегически цели – 
утвърждаване в нормативните документи 
и в образователната практика на правото 
на равен достъп до качествено 
образование на децата и учениците от 
етническите малцинства и ефективната 
им интеграция; съхраняване и развиване 
на културната им идентичност; 
превръщане на етнокултурното 
многообразие в източник на взаимно 
опознаване, уважение и сътрудничество в 
общата среда. 

Сред приоритетите, заложени в 
документа, са създаване на предпоставки 
за успешна социализация на децата и 

учениците от етническите малцинства и 
формиране на подходящ социално-
психологически климат, който да 
благоприятства за реализацията на 
Стратегията за образователна интеграция 
на децата и учениците от етнически 
малцинства. Основна задача на Центъра е 
да мобилизира и акумулира ресурсите от 
различните донори и да осигури 
необходимото допълващо финансиране 
от републиканския бюджет за 
реализирането на проекти в сферата на 
образователната интеграция. 

Разработването на проектите ще 
се подчинява на приоритетите, заложени 
в актуализираната стратегия. Първият е 
за пълноценна интеграция на ромските 
деца и ученици чрез десегрегация на 
детските градини и училища в 
обособените ромски квартали и 



създаване на условия за равен достъп до 
качествено образование извън тях.  

Освен това ще бъдат 
подпомогнати средищните училища за 
гарантиране на достъп до качествено 
образование в тях, а интеркултурната 
перспектива ще се утвърждава като 

неотменна част на образователната 
интеграция на децата и учениците от 
етническите малцинства в процеса на 
модернизация на българската 
образователна система. С реализацията 
на проектите се цели създаване на 
предпоставки за успешна социализация 

на децата и учениците от етническите 
малцинства чрез подпомагане на процеса 
на десегрегация и последваща 
интеграция, подобряване на учебната и 
възпитателна среда в приемните детски 
градини и училища, адаптацията на деца 
в детските градини и началните училища, 

за които българският език не е майчин, 
развиване на целодневни форми на 
обучение, както и утвърждаване на 
културното многообразие на етническите 
малцинства като обща ценност.

 
Правителството определи три приоритетни области в преструктурирането на болничната помощ в България 

 
 Правителството определи три приоритетни области в 
преструктурирането на болничната помощ в България. Първата е 
насочена към подобряване на ранната диагностика, качеството и 
достъпа до онкологично лечение. У нас се наблюдава изключително 
висока болнична онкологична смъртност - 232,9 при 175,2 на 100 000 
население в ЕС, както и относително ниска хоспитализирана 
заболеваемост в различните региони и особено в Северозападния - 
597,2/100 000 и Централния южен регион - 676,8/100 000 при 
1692,7/100 000 за ЕС. За преодоляване на тази неблагоприятна 
тенденция се предвиждат инвестиции в модерни технологии за ранно 
откриване на болестта и адекватно лечение. 

Вторият приоритет при преструктурирането на болничната 
помощ е подобряване на възможностите за долекуване и 
продължително лечение. Необходимостта за това е продиктувано от 
застаряване на населението на страната. В момента процентът на 
хората у нас над 65 години е един от най-високите в ЕС. Това 
допринася за увеличаване на хроничните заболявания и в частност на 
случаите на заболеваемост и смъртност в следствие на онкологични и 
сърдечносъдови заболявания. При липсата на специализирани 
заведения за продължително лечение, хронично болните пациенти се 
настаняват в болниците за лечение на остри заболявания, което води до 
значителното увеличение на хоспитализациите – с 60% от 2005 г. 

Осигуряване на устойчиво финансиране на здравната система и 
ефективно използване на средствата е третият важен приоритет в 
преструктурирането на болничната помощ. Относителният дял на 
разходите за болнична помощ спрямо общите разходи за 
здравеопазване в България е 47% и е с 18 % по-висок от същия 
показател за ЕС. Същевременно за извънболничната помощ този 
показател е с 8% по-нисък в сравнение с европейския. В страната няма 

разходи за дългосрочно лечение, докато в ЕС този разход е 12% от 
общите разходи за здравеопазване. 

Средствата от европейските фондове се предвижда да бъдат 
насочвани в няколко направления. На първо място, към създаване на 
центрове за лечение на онкологични заболявания с национално 
значение и многопрофилни болници, разположени в областните 
градове, които са лечебни заведения за болнична помощ с 51% и 
повече държавна собственост. Предвижда се да бъдат обособени три 
центъра за ранна диагностика и лечение на онкологично болни на 
базата на високотехнологично медицинско оборудване и иновативни 
технологии. В един от тях ще се произвежда и високотехнологичен 
радиоизотоп за ранна диагностика. В девет многопрофилни болници в 
страната ще се инвестира в иновативни технологии, оборудване за 
ранна диагностика на онкологични заболявания и строително-
монтажни работи. 

Предвижда се насочване на средства от европейските фондове и 
към лечебни заведения за болнична помощ и онкологични диспансери 
с 51% и повече общинска собственост. Онкологичните диспансери ще 
бъдат преструктурирани в комплексни онкологични центрове. Ще се 
инвестира в строително-ремонтни дейности и оборудване за 
онкологично лечение и диагностика. Инвестициите за големите 
общински болници включват както съвременно оборудване, така и 
свързаните с него ремонт и преустройство. Целта е да се осигури 
достъп на населението до съвременна апаратура за диагностика и 
лечение, без да се налага посещение в областна болница. Ще бъдат 
насочени инвестиции за преструктуриране на някои болници за 
активно лечение в болници за долекуване и продължително лечение, 
както и в медицински центрове. Инвестициите в това направление ще 
бъдат за ремонт и базово оборудване.  



Третото направление, в което се предвижда да бъдат насочени 
средствата от еврофондовете, е за деинституционализация на домове за 
медико-социални грижи за деца (ДМСГД) от 0 до 3 години, в 
съответствие с Националната стратегия „Визия за 
деинституционализация на децата в Република България”. 
Инвестицията ще бъде насочена към създаване на услуги за превенция 

на настаняването на деца до 3-годишна възраст извън семействата им и 
развиване на алтернативна семейна грижа за децата, които биват 
разделяни от своите семейства, както и към създаването на нови 
интегрирани здравно-социални услуги в общността за подкрепа на 
семействата на малки деца и с особено внимание към децата с 
увреждания. 

 

До 15 ноември фермерите могат да подават документи за продажба на млечните си квоти 

            До 15 ноември 2010 г. в Областните дирекции на ДФ 
„Земеделие” - Разплащателна агенция (ДФЗ - РА) ще се приемат 
документи за продажба на млечни квоти. Припомняме, че от 1 август 
за втора поредна година стартира така наречена квотна борса или 
процедурата за покупко-продажба на индивидуални млечни квоти на 
фиксирани цени, съгласно Наредба №23. От 1 до 31 Август 2010 г. ДФ 
„Земеделие” приемаше документи от млекопроизводителите, които 
желаят да закупят млечни квоти. Заявените от тях млечни квоти за 
покупка са: 
 •Млечни квоти за доставка – за общо 4 207 611 кг. 
 •Млечни квоти за директни продажби – за общо 44 000 кг. 
 Цената за покупка на млечните квоти е фиксирана със Заповед 
на Министъра на земеделието и храните от 03.08.2010 г. За тази квотна 
година тя е в размер на 0,15 лв. за килограм. Формуляри на заявленията 
за продажба на квоти, които могат да се подават до 15 ноември от 
млекопроизводителите, може да бъде открит ето тук - 
http://web.dfz.bg/bg/selskostopanski-pazarni 
mehanizmi/mliako/mlechni_kvoti/proizvoditeli_krave_mliako/, както и във 
всяка една областна дирекция. ДФЗ – РА е междинното звено, през 
което се осъществява покупко – продажбата на индивидуални млечни 
квоти между производителите на мляко.  
 

 
 Целта на процедурата е да осигури на млекопроизводителите, 
които искат да разширяват дейността си на пазара, допълнително 
количество квота. Същевременно от квоти се освобождават 
производителите, които не могат да ги реализират на пазара. 
 Покупко – продажбата на квоти е част от квотната система. 
Квотната система е въведена в страните от Европейския съюз като 
механизъм, чрез който да се постигне оптимален баланс между търсене 
и предлагане, както и да се стимулира консумацията на мляко и 
млечни продукти. Всяка страна - членка има разпределена национална 
квота, от която производителите получават индивидуалните си квоти, 
разпределени за дадено стопанство. За текущия квотен период 
националната млечна квота за България е 1 018 651,458 тона. 
Разпределението на националния резерв се извършва от Министерство 
на земеделието и храните. Съществуват два вида индивидуални квоти. 
•Квота за доставки - всяка доставка на мляко от производител на 
изкупвач; 
•Квота за директни продажби - всяка продажба или предаване на 
мляко, която се извършва директно от производителя към потребителя. 
  Всеки отделен производител, в зависимост от нуждите на своето 
стопанство, може да притежава и двата вида квота. 

Бойко Борисов: България регистрира положителен ръст на БВП  
от 0,5% за второто тримесечие на тази година 

 
„За първи път от началото на кризата България регистрира положителен ръст на брутния вътрешен продукт от 0.5%. Той се 

отчита за второто спрямо предходното тримесечие на 2010-та година.” 



Това съобщи министър – председателят Бойко Борисов при откриването на 96-та Конференция на ръководителите на 
статистически служби на страните членки на ЕС.  

„Това според повечето икономисти означава край на рецесията в България.Този ръст показва, че работата ни за тази една 
година е дала резултат и това ни амбицира да продължим напред”, заяви още премиерът.  

„За нас политиците е важно да получим обективна, пълна и навременна информация и за състоянието на икономиката , и за 
социалното положение на хората, и за околната среда. Без качествена статистическа информация ние не можем да приемем 
адекватни решения и да разработваме необходимите политики”, каза още премиерът.  

Пред делегатите на конференцията той подчертта значимостта на форума за измерването на прогреса, благосъстоянието и 
устойчивото развитие, „тема, която вълнува всяко правителство, защото определя резултатите от неговата политика. 

„Тези въпроси имат стратегическо значение за европейската и световната статистика”,подчерта още г-н Борисов. 
По думите му за всички е ясно, че многообразието на икономиката не може да бъде отразено само от един обобщаващ 

измерител, какъвто е брутният вътрешен продукт. Макар и придобил широка популярност като база за съизмерване на други 
ключови макроикономически, социални показатели, той се оказва недостатъчен, за да отрази действително благосъстоянието на 
хората и семействата. Според Премиера пример за това е фактът, че дори при регистриране на висок растеж на брутен вътрешен 
продукт доходите на населението не се повишават със същия темп, не се ограничава неравенството, не намалява симетрично 
процентът на живеещите под прага на бедност.  

„Това налага да се потърсят допълващи показателя измерители, които да отчитат и качеството на живот, здраве и образование, 
култура, достъп до услуги и инфраструктура. Пренебрегването на социалната и икономическата перспектива като елементи на 
обществения прогрес днес е немислимо”, беше категоричен министър – председателят.  

„Надявам се, че при работата на този форум ще се потърсят и намерят решения за използването на лесни за интерпретация 
статистически показатели, които вярно и точно да отразяват състоянието на динамично развиващия се свят и еднозначно да 
определят степента на напредъка”, каза в заключение Бойко Борисов.  

 
ОЩЕ 65 МЛН. ЛВ. ЩЕ ПОЛУЧАТ БОЛНИЦИТЕ ДО КРАЯ НА 2010 Г. 

 
 
От месец октомври 2010 г. Министерството на финансите ще осигури  

допълнително 65 млн. лв. за погасяване на отчетените от болниците, но 
неразплатени дейности от страна на НЗОК. Това съобщи днес в Народното 
събрание вицепремиерът и министър на финансите Симеон Дянков.  Тази сума 
ще се отпусне допълнително към  вече осигурените в бюджета на НЗОК 65 
млн. лв., с които  месечният делегиран бюджет  на болниците за периода 
август-декември 2010 г. достигна  80 млн. лева. 



В проектобюджета за 2011 г. е записано, че ще бъдат осигурени допълнително 400 млн. лв. за здравеопазване в 
сравнение с 2010 г., подчерта министър Дянков.  
С допълнителните 65 млн. лв. ще бъдат разплатени по-голяма част от отчетените от болниците, но неразплатени 125 

млн. лева. Остатъкът ще бъде платен до края на месец януари 2011 година. 
*  *  * 

 

 

„България помага на Пакистан”  

Българският Червен кръст и Министерството на външните работи на Република България обявяват 
съвместна национална кампания за подпомагане на жертвите на стихийните наводнения в Пакистан. Кампанията 
ще продължи един месец, а средствата ще се набират с подкрепата на всички мобилни оператори на единен кратък 
благотворителен номер 1255 (за M-tel, Globul и Vivacom), както и по специална набирателна банкова сметка: 

Уникредит Булбанк 

IBAN: BG 64 UNCR 7630 1078 6609 13 

BIC: UNCRBGSF 

Български Червен кръст /за пострадалите в Пакистан/ 

Кампанията е в отговор на Апела на Международната федерация на Червения кръст и Червения полумесец за 
набиране на средства, с които да се посрещнат нарастващите хуманитарни нужди. Набраните средства ще 
помогнат на Пакистанския Червен полумесец да достигне до над 910 000 души чрез спешна здравна помощ, палатки 
и комплекти за подслон, медицински грижи, чиста вода и подобряване на хигиената, както и да подкрепи 
възстановяването на поминъка на пострадалото население в следващите месеци.  

Организаторите призовават всички граждани и бизнеса в България да подкрепят кампанията и да проявят 
отново съпричастност към човешките страдания. Осем милиона пакистанци са на ръба на оцеляването: без дом, 
без покъщнина, без храна и чиста вода, във временни убежища и застрашени от тежки заразни заболявания. 



 

БЧК и МВнР изразяват увереност, че българските граждани няма да останат безразлични и към тази 
хуманитарна трагедия и ще съдействат за спасяването на живота и достойнството на хиляди хора в беда, които 
се надяват и очакват нашата помощ. 

 

 
ОБЛАСТЕН УПРАВИТЕЛ НА ОБЛАСТ ЛОВЕЧ 

 На основание чл. 64, ал.1 от ЗДС, във връзка с чл. 15 и чл. 25 от Наредба №7/14.11.1997г. за продажба на движими вещи – частна 

държавна собственост и мои заповеди №№441, 442 и 443 от 17.09.2010г., 
 О Б Я В Я В А М : 

І. Търг с тайно наддаване за продажба на лек автомобил РЕНО ЕСПЕЙС 

№ 
по 
ред 

 

 
Автомобил 

 
Начална 

тръжна цена 
 

 
Оглед на 

автомобила 
 

 
Дата и час на 
провеждане 
на търга 

 

 
Приемане на 

оферти 

 
Депозит 

1. РЕНО ЕСПЕЙС 
нерегистриран 

2404.80 лв. на 12.10.2010г. 
от 9.00 до 11.00ч. 
в гаража на 
Областна 

администрация 

19.10.2010 г. 
от 13.00 ч.  

от 12.10.2010г. 
до 18.10.2010г.   

240.48 лв. 
до 15.10.2010 г 

Офертите се приемат на гише „Административно обслужване” от 9.00 до 17.00ч. в сградата на Областна администрация в запечатан 
непрозрачен плик. При подаването на офертата участниците в търга представят документ за внесен депозит, документ за самоличност - за 

физическо лице и удостоверение за актуално съдебно състояние /или се посочва ЕИК/-за юридически лица.  
   

ІІ. Търгове с явно наддаване за продажба на следните автомобили:  
 

№ 
по 
ред 

 

Автомобил  
Начална тръжна цена 

 

Оглед на 
автомобила 

 

Дата и час на 
провеждане 
на търга 

Депозитни 
вноски 

 
1. 

 

ФОРД МОНДЕО с  
ДК №ОВ 0002 АТ  

 
8976.00 лв. 

на 12.10.2010г. 
от 9.00 до 11.00ч. в 
гаража на Областна 
администрация 

 
20.10.2010 г. 
от 10.00 ч. 

 

897.60 лв. 
до 18.10.2010 г. 

 
2. 

 

ДЕУ ЕСПЕРО с 
ДК №ОВ 0002 АМ 

 
737.60 лв. 

на 12.10.2010г. 
от 9.00 до 11.00ч. в 
гаража на Областна 
администрация 

 
20.10.2010 г. 
от 13.00 ч. 

 
 

73.76 лв. 
до 18.10.2010 г. 



В деня на търга участниците представят документ за внесен депозит, документ за самоличност - за физическо лице и удостоверение за 
актуално съдебно състояние /или се посочва ЕИК/-за юридически лица.  

Определеният за купувач да плати предложената от него цена в срок от 3 работни дни от обявяването, след което да се сключи договор за 
продажба. Купувачът да вдигне закупената вещ от гаража на областна администрация в петдневен срок от датата на плащането, като за всеки ден 

закъснение се дължи магазинаж в размер на 1% от началната тръжна цена.   

Търговете ще се проведат в сградата на Областен управител – Ловеч, ул.”Търговска” №43, зала 101. 
Депозитни вноски се внасят за всеки автомобил по отделно по сметка на Областен управител – Ловеч – ВG79 UBBS 8002 3300 1232 33, 

BIC - UBBS  BGSF;   За информация – тел.068/600 180 
 

 
 

БЪЛГАРИЯ Е СТАБИЛНА И ВДЪХВА ОПТИМИЗЪМ 
 

 България не е източник на 
несигурност за европейската 
икономика и Европейската 

комисия е оптимист за 
икономическото възстановяване 
на страната.  
 Това заяви говорителят на 
Европейската комисия по 
икономическите и валутните 
въпроси Амадеу Алтафаж. 
Евростат публикува обобщени 
данни за състоянието на 
икономиката на Евросъюза през 
второто тримесечие на тази 
година. Според тях Общността 
вече изпреварва САЩ и Китай по 

икономически растеж. За периода 
април-юни растежът и в 
Еврозоната, и в ЕС като цяло е бил 
близо 1 %. Според Алтафаж това 
дава нужната увереност, че 
европейската икономика се 
възстановява, инвестициите се 
увеличават и потреблението расте. 
 Конкретно за България той 
заяви, че " българската 
икономика наваксва 
изоставането, като данните за 
страната все още не са 

положителни в сравнение с 
миналата година, но 
отбелязваме подобрение спрямо 
предишното тримесечие". 
 "България все още има 
много да догонва, но това ще 
зависи до голяма степен от 
външното търсене. Като цяло 
оставаме оптимисти за 
икономиката на България" , каза 
той. 
 

Брюксел глоби България с 6.5 млн. евро заради САПАРД 
 Европейската комисия е наложила на България глоба в размер на 13 млн. лв. (6.5 млн. евро) заради неспазване на споразумението по 
програма САПАРД. Това съобщи пред медиите изпълнителният директор на фонд "Земеделие" Калина Илиева, цитирана от БТА. Фондът е 
разплащателна агенция по САПАРД. 
 Писмото от Брюксел е с дата 24 септември. 
 Илиева поясни, че причина за глобата са неправомерните плащания от страна на предишното правителство към определени фирми в 
периода 2007 - 2008 г. Тя припомни, че през лятото на 2008 г. Брюксел спря финансирането по САПАРД и поиска от фонда в срок от 3 месеца да 
представи план за действие за премахване на нередностите. Вместо това тогавашното ръководство на практика прикрило фирмите като не ги е 
включило в списъка с длъжниците, обясни Илиева. Тя каза, че България ще се опита да намали санкцията. 
 Финансирането по програмата беше спряно след  като Европейската служба за борба с измамите ОЛАФ установи множество нарушения 
при финансирането, между които представянето на стари машини за нови. Тогава от ОЛАФ посочиха, че в българското правителство има 
влиятелни сили, които нямат интерес да бъде наказан никой от групата на Людмил Стойков. Съдружникът на Стойков - Марио Николов, това 



лято получи 12 г. затвор за източването на 7.5 млн. евро по европрограмата по тази схема, а Людмил Стойков, който беше обвинен за пране на 
пари, е оправдан. 
 

*  *  * 

  
Скален манастир „Св. Марина”  

 
 Скалната църква "Св. Марина" датира от края 
на XIII и началото на XIV век. Намира се на десния бряг 
на река Искър, срещу Карлуковския манастир. 
Построена върху непристъпна скална площадка в ниша 
на около 20 м от нивото на реката, тя е била е изградена 
от местен ломен камък, свързан с хоросан. Имала е 
дървена конструкция и двускатен покрив с керамични 
керемиди. Еднокорабна, едноабсидна с размери 5 на 3 
м. Стените й били дебели 60 см. Малко прозорче 
(мазгал) украсявало южната фасада. На източната стена 
се намирали две олтарни апсиди - малка и голяма. 
Сведения за този вид се черпят от останките, 
документация, книги и научни изследвания. 
 Първа информация за "Св. Марина" намираме 
при П. Мутафчиев (1931), който я нарича още „скит Св. 
Георги“.  По- късно Кръстьо Миятев ревизира това 
наименование на базата на описания в стенописите 
житиен цикъл. Не на последно място- разказите на 
местните жители потвърждават, че скалната църква е 
посветена на Света Марина. Миятев датира стенописите 
от 14-ти век и ги свързва с търновските паметници от 
това време. Причината за това е използването на 
подобен похват на изписване на стенописите на 
църквата „Св. Четирдесет Мъченици“ в Търново. През 
1936г. той публикува схеми на разпределението на 
сюжетите по отделните стени на църквата, описва в 
общи черти композициите и спира вниманието си 
отчасти на изпълнението, но главно на ктиторските 
изображения върху южната външна стена.Поради 
малкия брой на запазените унас паметници от 14 в. 
трудно е да се намери точен стилов паралел на всеки 

един от тях и почти всеки паметник остава 
представител на дадена насока в развитието на 
монументалната живопис или на развитието на стила на 
отделно ателие. Панайотова причислява стенописите на 
"Св. Марина"към началото на 14 век. Според Л. 
Мавродинова църквата „Св. Марина“ не е 
провинциален паметник, въпреки малките си размери и 
отдалечеността от столицата. 
Църквата "Св. Марина"е притежавала минимума от 
сцени и изображения на светци, задължителни за една 
църковна сграда.  
 По всяка вероятност таванът под двускатният 
покрив не е бил изписан. Според учените, стенописите 
са работени от двама майстори. Западната и южната 
стена на храма са били покрити със стенописи и от вън. 
Ктиторската сцена на южната стена изобразява 
боляринът Рутеш със съпругата му и синът им 
Костадин. Двамата ктитори държат с по една ръка 
модела на църковната сграда, зад който е изобразена до 
пояса Света Марина. Църквата на модела е 
еднокорабна, с червен покрив и тъмносивовиолетови, 
украсени със спирали орнаментни стени. Личи добре 
триъгълния фронтон, очертан с бели линии, както и 
украсата от по три чертички в ъглите на керемидите. 
Миятев отбелязва сходството между този макет и 
самата църковна сграда. Василиев също изследва 
ктиторската сцена. Графитите върху нея са обект на 
проучвания от Овчаров и Андреев. Находките от по- 
късно време свидетелствуват, че скалните манастири в 
района на Карлуково, продължили да съществуват и 
след падането на  

 
Невероятният природен феномен е съхранен на 
много места и може да се види 
 
България под Oсманско владичество и са спомогнали за 
утвърждаване и запазване на християнството.  
 За това свидетелствува надписът на големия 
български книжовник Епископ Софроний Врачански, 
който през коледата 1798 г., бягайки от кърджалиите е 
намерил убежище в Карлуковския манастир, след което 
посетил трите скални манастира "Св. Марина", "Св. 
Николай" и "Св. Безсребреници Дамян Козма ” и оставя 
своя подпис в последния. 
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